

Referat af Bestyrelsesmøde

Tid Tirsdag d. 22. Juni 2024 kl. 10.00
Sted Herning / Teams

Deltagere **Bestyrelse:** Johnny Lillelund (JL), Jens Albagaard (JA), Mai Myrhøj Tolstrup (MMT), Morten Madsen (MM), Henriette Korneliussen (HK), Kirsten Herup Søvang (KHS), Pelle Clemmensen (PC)
Administration: Jens-Erik Majlund (JEM)

Afbud
Referent MMT

Dagsordenpunkt	Orientering/ drøftelse/ beslutning	Bilag/anden orientering
Punkt 1: Godkendelse af dagsorden		
Punkt 2: Nyt fra formanden	Orientering	
Punkt 3: Nyt fra bestyrelsen	Orientering	
Punkt 4: Nyt fra administrationen	Orientering	Bilag 4.1 Covernotat Punkt. 4
Punkt 5: Opfølgning fra tidligere bestyrelsesmøder	Drøftelse	Bilag 5.1 Covernotat Punkt 5
Punkt 6: NILE Uddannelse	Drøftelse/Beslutning	Bilag 6.1 Covernotat Punkt 6 Bilag 6.2 NILE uddannelse
Punkt 7: Super Cup - Bane	Drøftelse/Beslutning	Bilag 7.1 Covernotat Punkt 7
Punkt 8: DIF's Politiske program	Drøftelse	Bilag 8.1 Covernotat Punkt 8 Bilag 8.2 Høringsmateriale Bilag 8.3 Høringsbrev
Punkt 9: Eventuelt		

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Ingen input til agenda

Punkt 2: Nyt fra formanden

Nyhedsbrevet er blevet taget godt i mod.

Formænd fra JF har udtrykt, at de ønsker, at vi som bestyrelse/administration giver besked til dem, hvis deres medlemmer kommunikerer uhensigtsmæssigt i forhold til administration eller frivillige i organisationen, så klubbernes formænd kan håndtere det.



Internationalt udvalg:

Det har været forsøgt at række ud til bestyrelsen om et møde.

Jens og Johnny har møde med Henrik Jess Jensen og Jakob Knudsen på mandag, for at lave et styrket samarbejde med fælles retningslinje.

Henrik har DCU's opbakning til genvalg i sit embede i Management Committee i UCI.

EM Gravel 2028

Der er lagt billet ind EM i gravel i 2028. Men forudsætninger er, at det ikke skal kræve ressourcer og penge fra administrationen. JEM har været i dialog med arrangørerne om, at vi gerne vil være med på styregruppeniveau, men derudover ikke stiller ressourcer til rådighed.

Formandsvalg

JL stiller forsat sin tid til rådighed for formandsposten indtil kongressen, for at vi kan fokusere på den strategiproces, der skal laves i efteråret. Der skal laves en fair proces for valgkampen til formandsposten.

Copenhagen Sprint

Det var en imponerende dag til Copenhagen Sprint-lanceringen. Det er en anerkendelse og et kæmpe rygklap til cykling i Danmark.

DM-MTB

Det var et rigtig flot MTB-event i Roskilde sidste weekend. Der var godt cykelløb og en god oplevelse. Både JL og JA deltog.

Punkt 3: Nyt fra bestyrelsen

BMX:

MM: Der har været grimme styrt i BMX, hvor to personer inden for to uger er styrtet og blevet lagt i kunstig koma. Det er to voksne ryttere.

I vores forsikring gennem Idrættens Forsikringer har vi har en forsikring, hvor der er psykologhjælp til dem, som har brug for det fra klubben.

I forhold til sikkerhed i BMX, så kan der være behov for en øget fokus på sikkerhed. Nakkekrave, hjelm, undervisning i fald mv. MMT bringer det ind i BMX-udvalget.

MMT: VM-planlægning af BMX skrider godt fremad men der er stadig mange udfordringer.

De danske BMX-klubber er informeret om, at deres hjælp ønskes.

Vi mangler kommissærer, da Danmark selv skal stille med 10-12 kommissærer.

Der bør være fokus på at få BMX kommissær-trainees trænet færdige inden VM. Forslag: Kunne man få flere trainees med på hvert løb, så de kan blive færdige.

MM tager fat i Jens Peter Hummelshøj om dette.



Bane:

HK: Der er ikke sikkerhed om datoen for DM på banen i næste uge. JEM tager fat i den.

JEM: Der bør være klare retningslinjer, så man ikke bare ændrer datoer, uden at administrationen og bestyrelsen er informeret og har godkendt ændringerne samt at der er et varsel på, hvor tæt på løbet man må ændre dato.

E-cykling:

MMT: Kvalifikationskrav til VM i e-cykling kommer snart ud. Skulle gerne komme senest i juli, da der skal køres MyWoosh, så alle har mulighed for at køre på den nye platform og kender kriterierne.

Gravel:

JA: Der er desværre ikke kontakt til Gravel-udvalget. JA tager fat i Jesper Tikøb, som er i dialog med Gravel-udvalget løbende. Måske JT kan hjælpe med kontakten.

Gravel-DM skal flyttes og det er der stadig ikke meldt noget ud om.

Der skal nedsættes et fuldt Gravel-udvalg. Vi undersøger, om vi som bestyrelse kan udpege nogen til udvalget allerede nu.

MTB:

JL: Der er ikke nok møder i MTB-udvalget i forhold til udviklingen. Det skal der ændres på, så JL tager action.

Punkt 4: Nyt fra administrationen

Grand Fondo Svendborg blev en kæmpe succes på trods af mange ændringer. Der har dog været store problemer med resultatformidlingen og UCI har udtrykt bekymring for det.

JEM følger op på, at vi får lavet resultaterne færdige, da vi har formidlingspligt i forhold til kvalificering og ranglistepoint.

Administrationen og eliteafdelingen holder møde med Cross-udvalget i nær fremtid. Emnet er Cyklecrossens position i dansk Cykelsport og i DCU-regi. MM deltager i mødet. Bestyrelsen holdes løbende orienteret.

Arbejdsgruppen vedr. ny licensstruktur har afholdt flere møder. Der er fremlagt tal for antal licenser og antal starter. Det var et stort arbejde at kortlægge. Det videre arbejde tager udgangspunkt i bl.a. risikofaktorer i forbindelse med omlægning af licensstrukturen.

Der har været møde med de to kasserere fra distrikterne, Morten Breiner og Torben Ridder, angående beløbet fra genopretningsfonden. Der er overført

penge for 2023. Efter 1/7-2024 overføres penge for 1. halvår af 2024. Det er cirka 180.000 kr.

Punkt 5: Opfølgning fra tidligere bestyrelsesmøder

JL indkalder til mødet omkring opgaver og ansvar for formand. (JL, JA, MMT deltager)

Punkt 6: NILE Uddannelse (Nordisk International lederuddannelse)

Henrik Jess Jessen ønsker denne uddannelse. Der er opbakning fra bestyrelsen til dette.

Punkt 7: Super Cup - Bane

Der er opbakning fra bestyrelsen til Super Cup på banen. Der efterspørges 30.000 kr. Det bakker bestyrelsen op om. Administrationen arbejder på at finde sponsorer til Super Cuppen.

Vi synes, at det er et rigtig godt initiativ, men vi ser et behov for at der arbejdes med udvikling af sporten, for at øge deltagerantal. Efter cuppen skal bestyrelsen modtage en evaluering. JEM giver tilbagemelding til Claus Rasmussen om tilsagn. I forhold til evaluering tager KHS dette videre i forhold til hvilke punkter, der skal evalueres på efter cuppen.

Punkt 8: DIF's politiske program

Udkast til DIF's politiske program frem mod 2029 er sendt til høring i specialforbundene. I vores strategiarbejde skal vi søge inspiration i DIF's politiske program.

JA: Flere spændende emner, som vi skal kigge ind i, som konkurrenceformer for børn og unge, afbureaukratisering mv.

KHS påpeger at vi er nødt til at tage ESG (Environmental, Social, Governance¹) ind, selvom vi ikke føler, at det er vigtigste punkt på dagsordenen. For inden længe bliver det et krav. I vores daglige arbejde har vi allerede stort fokus på ESG. Det er ikke kun CO2 men også socialt ansvar og governance.

JEM påpeger, at vi måske bør ansøge om at blive grønt forbund igen. Måske allerede næste år.

JEM skriver ind til DIF, at vi støtter op omkring det politiske program.

Punkt 9: Eventuelt

MM spørger om U23-DM har fået deres trøjer og medaljer? JEM undersøger dette.

JEM forsøger at få udsendt endnu et nyhedsbrev fra administrationen inden sommer. Fx om elitesektorens arbejde, sikkerhed og forsikringsordning.

JEM: Vi bør få tydeliggjort processen for at komme ind i et udvalg. Dette bør være et emne på næste udvalgsseminar i efteråret.

¹ Se evt. mere her